
 1 

Protokół Nr 27 
z dwudziestej siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 4.12.2008r. 

 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  
przy ul. Pocztowej 2. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 14.00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy     - Renata Jesionowska - Zawieja 
3. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
5. Kierownik Referatu Rolnictwa, 
    Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg  - Tomasz Fifielski 
6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 
    Pomocy Społecznej    - Tomasz Siekierka  
7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
    Przestrzennego i Gospodarki  
    Nieruchomościami     - Michał Bąk 
8. Sołtys Runowa Krajeńskiego   - Jan Antczak 
9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Robert Lida 
10. Redaktor „Radio Weekend”   - Maciej Bór 
11. Redaktor „Gazety Pomorskiej”   - Marietta Chojnacka 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXV i XXVI sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach w okresie między 

sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji dotyczącej bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 

Więcbork    z uwzględnieniem nasilonych w  ostatnim okresie  wydarzeń. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku.  
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9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Więcbork. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych 

przy ul. Mieczysława Wągrowskiego. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w 

Więcborku obręb 2 stanowiącej własność Gminy Więcbork. 
13. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2009r. 

      13.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      14.   Wolne wnioski i informacje.  
      15.   Zakończenie.  
 
 
Przewodniczący RM wniósł autopoprawkę do przesłanego wcześniej radnym porządku obrad, 
a mianowicie poprzez wprowadzenie dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały Nr XXVI/221/2008 RADY MIEJSKIEJ w WIĘCBORKU z dnia 13 
listopada 2008r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku oraz poboru podatku w 
drodze inkasa. 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokóły z XXV i XXVI sesji 
zostały napisane, osobiście je przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Zapytał , czy są 
jeszcze jakieś uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem 
poprosił o jego przegłosowanie. 
 
 

Protokóły przyjęto jednomyślnie 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
17.11.2008r. – wspólnie z Burmistrzem zapoznanie się w terenie z przebiegiem prac na 
poszczególnych zadaniach inwestycyjnych: 
- wodociąg Sypniewo, Górowatki, Zgniłka, 
- budowa nawierzchni na ulicy Kościuszki w Więcborku, 
- budowa parkingu w Więcborku, 
- budowa sieci odprowadzającej wodę deszczową i ścieki na terenie Przedszkola Gminnego w 
Więcborku 
18.11.2008r. – spotkanie na placu budowy przy Przedszkolu Gminnym w składzie: Dyrektor 
BOOS – p. Kuczerepa, Kierownik Gminnej Spółki Wodnej – p. Adam Zawieja, Dyrektor 
ZGK p. Henryk Dueskau, Kierownik Działu Nieczystości p. Adam Kubiak, Przewodniczący 
RM p. Józef Kujawiak. Celem spotkania było ustalenie dalszych koniecznych poczynań na 
tym odcinku. 
21.11.2008r. – złoŜenie Ŝyczeń i wręczenie wiązanki kwiatów Kierownictwu Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  z okazji Dnia Pracownika Socjalnego. W wizycie 
uczestniczyła równieŜ Sekretarz Gminy p. Renata  Jesionowska-Zawieja. 
24.11.2008r – spotkanie w składzie: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący RM, Dyrektor 
ZGK oraz Kierownik Działu ZGK p. Łukarski. Tematem spotkania było omówienie 
problemów wynikających z badań jakości wody ze stacji wodociągowej – Plebanka. 
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27.11.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
28.11.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Porządku 
Publicznego, Infrastruktury Gminnej i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
1.12.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. W tym 
samym dniu Przewodniczący RM uczestniczył w spotkaniu Konwentu Burmistrzów 
województwa Kujawsko-Pomorskiego w Mroczy. Głównym punktem porządku obrad była 
prezentacja załoŜeń Programu Rewitalizacji Małych i Średnich Miast przez przedstawicieli 
Urzędu Marszałkowskiego. Ponadto w godzinach popołudniowych odbyło się spotkanie 
radnych „Przymierza” Rady Miejskiej. Tematem spotkania było ujednolicenie stanowiska 
dotyczącego zaopiniowania projektu budŜetu Gminy Więcbork na 2009r.  
2.12.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów. 
Poza wymienionymi działaniami Przewodniczący RM Bral równieŜ udział w róŜnych 
roboczych spotkaniach organizowanych z  inicjatywy Burmistrza Więcborka lub 
Przewodniczącego RM celem wyjaśnienia, względnie rozwiązania bieŜących problemów. 
Współdziałał równieŜ w załatwianiu wszelkich spraw w biurze RM. 
 
Po przedstawieniu kalendarium swoich działań Przewodniczący RM poruszył problem 
związany z podłączeniami wody przez ZGK do poszczególnych posesji z uwagi na fakt iŜ w 
ostatnim okresie kierowano do niego szereg uwag w tym temacie. Uwagi te dotyczyły 
głównie: długiego czasu oczekiwania na podłączenie, nawet po wpłaceniu zaliczki, 
ujednolicenia kosztów zawiązanych z podłączeniami, niezaleŜnie od odległości odcinka 
podłączenia /15m 30m czy 40m /,wysokich kosztów podłączenia / 1.000,00 zł + 250,00 zł 
VAT = 1.250,00 zł /, okres wyczekiwania nawet do kilku miesięcy. Podał tu przykład p. 
Niezgody z Lubczy, który kilka miesięcy temu zawracał się do niego kilka miesięcy temu z 
prośbą o pomoc w przyspieszeniu terminu podłączenia jego gospodarstwa do sieci 
wodociągowej. W tej sprawie nawiązał kontakt z ZGK, gdzie zapewniono go, Ŝe w ciągu 
trzech tygodni przyłącze będzie wykonane. Od tych ustaleń minęło kilka miesięcy i okazuje 
się, Ŝe nie zostały  zrealizowane. Kolejną kwestią jest ujednolicenie kryteriów podłączania. 
Mieszkańcy uwaŜają, Ŝe są one niesprawiedliwe i nieuczciwe – kaŜdy chce ponieść koszty 
własne / koszt powinien być uzaleŜniony od długości odcinaka. Poprzednio obowiązujące 
ustalenia określały, ze koszt podłączenia nie moŜe przekroczyć 1.000,00 zł, a obliczenie 
kosztów uzaleŜnione było od faktycznie poniesionych kosztów – długości odcinka. Ponadto 
problemem jest wysoki koszt podłączeń, który jest nieporównywalny z faktycznie  
poniesionym, gdyŜ doprowadzenie wody nie wykonuje się z rur ocynkowanych, a przewodu 
wykonanego z tworzywa ciętego z metra bez dodatkowych złączy / cena 1mb bardzo niska /. 
Do kosztu przewodu dochodzi montaŜ na jednym końcu objemki do połączenia z siecią, a na 
drugim końcu załoŜenie zaworu z licznikiem, który spłacany jest w ramach abonamentu. 
Wykonanie wykopu nawet przy wynajęciu małej koparki – 70,00 zł za godzinę pracy nie 
powoduje znacznej zwyŜki kosztów. W związku z powyŜszym nasuwają się następujące 
pytania: 
- czy obecnie przy tak szybkim tempie rozprowadzania sieci wodociągowej nie powinno 
zaleŜeć nam na pozyskaniu jak największej  ilości odbiorców, 
- czy w ślad za brygadą rozprowadzającą sieć wodociągową nie powinna pracować brygada 
podłączająca wodę do poszczególnych posesji, 
- czy na podłączeniach musimy zarabiać, czy nie lepiej uzyskać to w drugim etapie – przy 
sprzedaŜy wody, 
- czy w dalszym ciągu o rentowności tego działu w ZGK musi decydować podwyŜszanie / 
kaŜdego roku / opłaty za 1m³ wody, a nie ilość sprzedanej wody, 
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- czy nie warto czasem „rozdać wędki”, a zyski osiągać ze „sprzedanych ryb”. 
Zdaniem Przewodniczącego RM wskazane problemy i pytania powinny skłonić do 
przemyśleń.  Następnie przedstawił radnym dane, które pozyskał z Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i od sołtysów niektórych sołectw. 
 
Wykaz wykonanych przyłączy wody na nowo wybudowanych sieciach wodociągowych 

w Gminie Więcbork 
 

Rok 2006 
Sypniewo 
 Wybudow. 

Zakrze- 
wek 

Witunia  Śmi- 
łowo 

Zakrzewska 
 Osada 

Lubcza Adamowo Nowy 
  Dwór 

Czarmuń Klarynowo Razem 

2 11 3 7 3 - - - - - 26 
Rok 2007 

5 9 3 5 4 5 6 2 3 - 42 
Rok 2008 

4 2 4 2 1 1 2 5 8 2 31 
11 22 10 14 8 6 8 7 11 2 99 

 
Zapotrzebowanie – oczekujący na podłączenie 

 
Borzyszkowo   – 1 
Czarmuń   – 2 
Zakrzewek   - 3 
Zakrzewska Osada  - 1 
Zgniłka   - 11 
Lubcza   - 8 
Górowatki   -13 
RAZEM:   40 
 
Kończąc podkreślił, Ŝe z konieczności zasygnalizował pewne fakty nad którymi warto się 
zastanowić. Zwrócił się teŜ do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa… o rozpracowanie tego 
zagadnienia na posiedzeniu tejŜe Komisji przy udziale Dyrekcji ZGK. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
17.11.2008r. – spotkanie z Komendantem Powiatowej StraŜy PoŜarnej p. Leszkiem Gruglem, 
gdzie omówiono system działania Ochotniczych StraŜy PoŜarnych z terenu Gminy Więcbork. 
19.11.2008r. – udział w Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Sytuacji Kryzysowych. 
Tematem spotkania było omówienie  tworzenia procedur na wypadek sytuacji kryzysowych. 
W tym dniu równieŜ Burmistrz spotkał się z Komendantem Gminnego OSP. 
24 – 25. 2008r. –  wyjazd do Warszawy do Ministerstwa Gospodarki i udział w szkoleniu z 
zakresu wprowadzenia Partnerstwa Publiczno-Prywatnego. 
27.11.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
28.11.2008r. - udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Porządku 
Publicznego, Infrastruktury Gminnej i Dostosowania do Unii Europejskiej Rady Miejskiej w 
Więcborku. 
1.12.2008r. – Udział w Konwencie Burmistrzów  Województwa Kujawsko – Pomorskiego w 
Mroczy. Następne spotkanie Konwentu odbędzie się w Toruniu. 
2.12.2008r. – udział w Komisji BudŜet i Finansów. 
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3.12.2008r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego w celu podpisania aktów notarialnych. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Waldemar Kuszewski wskazał na niedoskonałości nowo załoŜonej wentylacji w 

sali gimnastycznej w Gimnazjum w Więcborku. Przy otwieraniu wentylacji umieszczanej 
na dachu pod wpływem róŜnic temperatur następuje skraplanie się wody, która spada na 
parkiet, powinno to być wyeliminowane. 
-  Prosił teŜ o wystosowanie do Zarządu Dróg Powiatowych pisma  w sprawie     ustalenia 
przejścia dla pieszych pomiędzy ulicą Powstańców Wielkopolskich i Mickiewicza z 
odpowiednim oznakowaniem poziomym i pionowym. 
- Poddał pod rozwagę kompleksowe rozwiązanie termomodernizacji w związku z 
planowanym w projekcie budŜetu Gminy Więcbork na 2009r. ociepleniem ściany 
frontowej budynku Szkoły Podstawowej w Więcborku. W ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego są moŜliwości pozyskania środków zewnętrznych dzialanie 2.3 
 / dofinansowanie do 50 % / oraz na kolektory słoneczne dla takich instytucji jak szkoły, 
domy kultury, zakłady komunalne itp.   

 
2. Radny Jerzy Urbaniak pytał jak gmina jest przygotowana do sezonu zimowego. 

Zwrócił przy tym uwagę na umiar przy sypaniu chodników piaskiem z solą. Po 
ostatniej gołoledzi na chodnikach utworzyła się warstwa błota utrudniająca poruszanie 
się. 

 
3. Radny Józef Kosiniak mówił o potrzebie utwardzenia odcinka drogi powiatowej od 

szkoły w stronę torów w Zakrzewku / około 100 m /. Jest to konieczne tym bardziej, 
Ŝe zima jeszcze nie dała się we znaki, a wspomniany odcinek był w pewnym 
momencie nieprzejezdny. 
-     Mówił równieŜ o drodze z 12 Apostołów do Frydrychowa. Co prawda jest droga    
utwardzona ale na pewnym odcinku utworzyła się spora niecka, która po opadach 
napełnia się wodą i utrudnia przejazd. 
- Interpelował o usunięcie zakrzaczeń, przynajmniej na zakrętach na drodze Więcbork 
–Sypniewo / brak widoczności /. 
- Interwencji zdaniem radnego wymaga równieŜ, oświetlenie ulic. Światła zapalają się 
zbyt wcześnie i naleŜy to wyregulować. 

 
4. Radna Barbara Bury zwróciła uwagę na potrzebę poszerzenia odcinka chodnika 

przy przystanku znajdującego się przy ulicy Powstańców Wielkopolskich - Plebanka. 
Korzysta z niego sporo osób, a warunki oczekiwania wręcz niebezpieczne. 

 
5. Radny Stanisław Posieczek wskazał na fatalny stan  dróg gminnych w szczególności  

przy ulicy StraŜackiej i Szkolnej w Sypniewie. Prosił, by dziury te połatać jeszcze w 
tym roku. 

 
 
 
Ad 7 Informację dotycząca bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Więcbork 
przedstawili Kierownik Posterunku Policji w Więcborku oraz Komendant Powiatowy Policji 
w Sępólnie Krajeńskim. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Kierownik miejscowego Posterunku p. Zbysław PłuŜyński. 
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 I. Zagro Ŝenia przest ępczością: 

 
 1. Dane statystyczne dot. zagroŜenia przestępczością  

Na terenie powiatu Sępólno Kraj. w ciągu 10-ciu miesięcy 2008 roku wszczęto ogółem 
599 postępowań przygotowawczych, a w analogicznym okresie roku 2007 wszczęto ich 753, 
tj. o 154 postępowania mniej.  

Natomiast na terenie Posterunku Policji w Więcborku wszczęto 179 postępowań 
przygotowawczych tj. o 5 mniej niŜ w analogicznym okresie roku poprzedniego. 

Wzrost dynamiki odnotowano w takich  kategoriach jak: uszkodzenie mienia,  kradzieŜ 
mienia, kradzieŜ z włamaniem , nietrzeźwi kierujący . Tendencję spadkową zanotowano zaś 
w  kategoriach rozbój , bójka i pobicie.  
 
TABELA NR 1  – postępowania wszczęte w okresie 01 -10. 2008 roku 
 

Więcbork POWIAT 
Kategoria 

2008 2007 2008 2007 

Ogółem 179 184 599 753 

KradzieŜ 
samochodu 3 1 8 8 

KradzieŜ mienia 36 28 90 98 

KradzieŜ z 
włamaniem 

9 5 42 44 

Rozbój 2 1 10 5 

Uszkodzenie 
mienia 

12 8 38 34 

Bójka, pobicie 2 4 11 9 

Przestępczość 
gospodarcza 

7 6 60 50 

Przestępczość 
narkotykowa 

1 1 18 14 

Nietrzeźwi 
kierujący 44 34 118 124 
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Procentowy udział poszczególnych 
gmin we wszcz ętych post ępowaniach

53%

24%

14%
9%

Sępólno Więcbork Kamień Sośno
 

 
Z powyŜszego zestawienia wynika, iŜ 53% zgłaszanych przestępstw koncentruje się  na 
terenie miasta i gminy Sępólno Kr. a 24 % na terenie miasta i gminy Więcbork. 
Koncentracja przestępczości na terenach miejskich jest zgodne z zasadą kryminalistyczną, 
która wiąŜe zjawisko przestępczości ze stopniem zurbanizowania miasta, zwiększonym 
przepływem ludności i ich anonimowością oraz liczbą placówek handlowo – usługowych. 
 
 
 
Zestawienie przestępstw zaistniałych na terenie gm. Więcbork w listopadzie 2008r. 
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Więcbork  Kategoria 

2008 2007   

Ogółem 7 3   

KradzieŜ 
samochodu -    

KradzieŜ 
mienia 3 3   

KradzieŜ z 
włamaniem 1 -   

Rozbój - -   

Uszkodzenie 
mienia 4 -   

Bójka, 
pobicie - -   

 
 
Z powyŜszego zestawienia  wynika, Ŝe w ostatnim okresie czasu nastąpił wzrost zdarzeń 
głównie w kategorii uszkodzenie mienia. Jest to sytuacja niepokojąca  tym bardziej iŜ  w 
trzech przypadkach  działanie sprawców ukierunkowane było na tego samego typu obiekty. 
Ponadto zachowanie sprawców  to wandalizm nacechowany  nieustalonymi do tej pory 
motywami oraz  przebiegłością i szybkością działania , co w znacznej mierze utrudnia ich  
wykrycie.  
 

 2. Wykrywalno ść przest ępstw w poszczególnych kategoriach: 
                          ( dane za okres styczeń – październik ) 

Więcbork POWIAT Kategoria 

2008 2007 2008 2007 

Ogółem 71,90% 82,9% 79,70% 82.9% 

KradzieŜ 
samochodu 80,00% 0,00% 44,40% 42,9% 

KradzieŜ 
mienia 28,90% 35,3% 33,30% 40,5% 

KradzieŜ z 
włamaniem 44,40% 66,7% 45,00% 44,4% 

Rozbój 100,00% 100,00% 100,00% 100,00% 
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Uszkodzenie 
mienia 66,70% 50,00% 65,60% 58,3% 

Bójka, 
pobicie 50,00% 100,00% 85,70% 100,00% 

Przestępczość 
gospodarcza 80,00% 100,00% 98,60% 97,4% 

Przestępczość 
narkotykowa 100,00% 100,00% 100,00% 93,50% 

Nietrzeźwi 
kierujący 100,00% 100,00% 100,00% 100,00% 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Z powyŜszego zestawienia wynika, iŜ na terenie powiatu wykrywalność ogólna  

w ciągu 10-ciu miesięcy 2008 roku spadła o 3,2% w porównaniu do takiego samego okresu 
roku ubiegłego. 
Spadek wykrywalności odnotowaliśmy w takich kategoriach jak : kradzieŜ mienia o 6.2%, 
kradzieŜ z włamaniem o 22.3%, bójka pobicie o 50%. Natomiast wzrost wykrywalności 
nastąpił w kategoriach : kradzieŜ samochodu o 80 %, uszkodzenie mienia o 16.7% . 
Ogólna wykrywalność  sprawców przestępstw  zmniejszyła się o 11%  i jest to 
niezadowalająca tendencja. Konieczne jest zintensyfikowanie działań policjantów celem 
poprawienia skuteczności w tym zakresie. 
 
 
II. Zagro Ŝenie wykroczeniami: 
Na terenie gminy Więcbork w 2008 roku stwierdzono ogółem 336 wykroczeń a w roku 2007 
było ich 278, tj. o 58 zdarzenia mniej.  Największy wzrost dynamiki odnotowano w 
kategoriach Porządek publiczny i  wykroczeń przeciwko mieniu. 
 
 
 

Więcbork POWIAT 
Kategoria 

2008 2007 2008 2007 

Ogółem 336 278 1139 912 
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p-ko porządkowi i spokojowi publ. 114 77 338 221 

p-ko bezp.osób i mienia w tym art. 77 kw 15 18 53 29 

p-ko bezp.i porządkowi w RD 50 47 293 216 

p-ko obyczajności publicznej 10 7 22 21 

p-ko urządzeniom uŜyteczności publ 2 7 18 10 

p-ko mieniu ogółem 103 95 274 320 

w tym: kradzieŜ mienia 77 65 150 197 

w tym: uszkodzenie mienia 18 22 77 84 

p-ko ustawie o wych.w trzeźwości 8 5 15 12 

w tym art.43’ 8 5 15 12 

źródło: STP 7B 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 3. Struktura wykroczeń: 
 
W poniŜszej tabeli przedstawiono zestawienie ilościowe sporządzonych wniosków o 
ukaranie. Jak widać w 2008 roku skierowano ogółem 108 wniosków o ukaranie do Sądu 
Grodzkiego, a w 2007 roku było ich 156, tj. o 44 więcej. Najczęściej w 2008 roku 
sporządzano wnioski o ukaranie w kategorii wykroczeń p-ko mieniu  , p-ko bezpieczeństwu i 
porządkowi w ruchu drogowym   i p-ko  porządkowi i spokojowi  
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Kategoria ROK 

Więcbork POWIAT 

2008 228 108 336 655 484 1139 wszystkie wykroczenia 
2007 122 156 278 727 464 912 

2008 85 29 114 218 120 338 p-ko porządkowi i spokojowi publ. 
2007 27 50 77 94 127 221 
2008 13 2 15 41 12 53 

p-ko bezp.osób i mienia w tym art. 77 kw 
2007 7 11 18 12 17 29 

2008 20 30 50 105 188 293 p-ko bezp.i porządkowi w RD 
2007 10 37 47 63 153 216 
2008 10 0 10 18 4 22 p-ko obyczajności publicznej 
2007 4 3 7 11 10 21 
2008 2 0 2 7 11 18 p-ko urządzeniom uŜyteczności publ. 
2007 3 0 3 5 1 320 
2008 68 35 103 182 92 274 p-ko mieniu ogółem 
2007 58 37 95 218 102 320 

2008 52 25 77 110 55 165 
kradzieŜ mienia 

2007 38 27 65 124 73 197 
2008 14 4 18 54 23 64 

uszkodzenie mienia 
2007 15 7 22 63 21 84 

2007 3 5 8 7 8 15 
p-ko ustawie o wych.w trzeźwości 

2007 3 2 5 6 6 12 

2008 3 5 8 7 8 15 w tym art.43’ 
2007 3 2 5 6 6 12 

  źródło: STP 7A 

 
 
3. Postępowanie mandatowe: 
 

Kategoria ROK Więcbork  POWIAT 

2008 349 3301 Ogółem 
2007 419 2582 
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2008 83 266 
p-ko porządkowi i spokojowi publ. 

2007 71 187 
2008 22 64 

p-ko bezp. osób i mienia w tym art. 77 KW 
2007 15 56 

2008 138 2645 p-ko bezp.i porządkowi  w RD 
2007 236 1976 
2008 16 53 

p-ko obyczajności publicznej 
2007 9 56 
2008 13 30 p-ko mieniu 
2007 5 28 
2008 62 174 

p-ko ustawie o wych.w trzeźwości 
2007 46 151 

  źródło: STP 7A 
 
Z powyŜszego zestawienia wynika, iŜ w 2008 roku nałoŜono 349 mandatów karnych, a w 
2007r. było ich 419, tj. o 70 mandatów wiecej. Największą ilość stanowiły  MK za 
wykroczenia przeciwko bezpieczeństwu w ruchu drogowym  . 
Stosunkowo duŜą grupę w 2008r. stanowiły takŜe mandaty karne za wykroczenia przeciwko 
porządkowi i spokojowi publicznemu  oraz przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości . 
NaleŜy zwrócić uwagę na strukturę mandatów, która zmieniła się w sposób znaczący  tj. 
działania policjantów były w większym stopniu ukierunkowane na ujawnianie i stosowanie 
represji wobec wykroczeń innych niŜ w ruchu drogowym.  We wszystkich porównywanych 
wykroczeniach  , które są niewątpliwie  dla społeczeństwa uciąŜliwe i dokuczliwe nastąpił 
wzrost nakładanych mandatów.   
 
III. Działania prewencyjne 
 

1. Ilość przeprowadzonych interwencji policyjnych przez policjantów na terenie gminy 
Więcbork    przez Sekcję Prewencji i Ruchu Drogowego. 

 

Więcbork POWIAT 
Rodzaj   

interwencji 
2008 2007 2008 2007 

OGÓŁEM 579 495 2340 1598 

 w tym domowe 142 226 496 613 

w tym w 
miejscach  

publicznych 
286 147 1147 641 
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2. Ilość osób doprowadzonych do jednostki policji przez policjantów  
 

 Więcbork Powiat 
2007 104 447 
2008 59 312 

 
 
 
 
 
 
3. Ilość osób osadzonych w PDOZ (pomieszczeniu dla osób zatrzymanych) do 

wytrzeźwienia 
 Więcbork Powiat 

2007 73 187 
2008 43 173 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
W 2008r. Izba Wytrzeźwień w Bydgoszczy nie podpisała umowy z Ŝadną gminą 

powiatu sępoleńskiego na dowóz osób do wytrzeźwienia. Sytuacja ta powoduje, Ŝe osoby te 
przebywać będą w PDOZ w KPP Sępólno Kraj., gdzie są dozorowane przez policjanta 
kosztem wykorzystania go w słuŜbie patrolowej. 
 

IV.  Stan bezpieczeństwa na drogach: 
 

W roku 2008r. odnotowano 129 zdarzeń drogowych, przy 122 w roku ubiegłym tj. 
więcej o 7 zdarzeń. Spośród wszystkich zdarzeń drogowych 11 to wypadki, a 118 to kolizje 
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drogowe. RóŜnica między wypadkiem i kolizją drogową polega na tym, iŜ w wyniku kolizji 
odnotowuje się straty materialne i niewielkie obraŜenia ciała, a w przypadku wypadku 
drogowego mamy do czynienia z powaŜniejszymi obraŜeniami ciała uczestników zdarzenia.  
 

2007 r. 2008 r. 

  Kolizja Wypadek Suma Kolizja  Wypadek Suma 
Więcbork 116 6 122 118 11 129 

POWIAT 355 32 387 357 39 396 
• sprawdzono z wpisami z KSIP – zgodne 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V. Zestawienie słu Ŝb zewnętrznych  wykonanych przez Policjantów  
PP Więcbork 

 
 
ZMIANA I II III Razem wyk. słuŜ 
Dzielnicowi   2008 137 226 101 464 
                  2007 148 216 144 508 
Ogn. Patrol   2008 11 267 293 571 
                    2007 28 248 315 591 
Inne SłuŜby 2008 6 11 12 29 
                   2007 2 5 3 10 
Razem      2008 154 504 406 1065 
                     2007 178 469 462 1108 
 
PowyŜsze zestawienie wskazuje, iŜ poszczególne komórki organizacyjne w zróŜnicowanym 
stopniu były kierowane do słuŜb na poszczególnych zmianach. Najwięcej słuŜb na  trzeciej 
zmianie pełnili funkcjonariusze ogniwa patrolowo interwencyjnego. Biorąc pod uwagę ilość 
ich słuŜb na drugiej zmianie ,  niewątpliwie policjanci ci byli najbardziej obciąŜeni słuŜbami 
w godzinach popołudniowych i nocnych. 
Natomiast ogółem na trzeciej zmianie zrealizowanych zostało 406 słuŜb , co daje w 
przeliczeniu  203 dwuosobowe patrole. Biorąc pod uwagę,  iŜ  na dzień opracowania 
zestawienia minęło 335 dni tego roku  moŜna powiedzieć, Ŝe na terenie gminy Więcbork w 
godzinach nocnych patrol  policyjny  był częściej niŜ co drugi dzień.   
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VI.  Przedsięwzięcia i akcje na rzecz poprawy stanu bezpieczeństwa na 
drogach powiatu. 

 
 W związku z występującym na terenie powiatu sępoleńskiego zagroŜeniem zdarzeniami 
drogowymi oprócz realizacji zadań w ramach rutynowej słuŜby patrolowej, czy teŜ słuŜby na 
drodze realizowane są róŜnego rodzaju akcje nastawione na likwidację określonych zagroŜeń. 
Na terenie powiatu sępoleńskiego realizowano akcje: 
1. W roku 2008 przeprowadzono 10 akcji pod kryptonimem „Alkohol i narkotyk ”. 

Podstawowym celem prowadzonych działań było zmniejszenie ilości liczby zdarzeń 
drogowych powodowanych przez nietrzeźwych uczestników ruchu drogowego (głównie 
nietrzeźwych kierujących) oraz wytworzenie w uczestnikach ruchu drogowego 
przeświadczenia o nieuchronności kary za prowadzenie pojazdu w stanie nietrzeźwości, 
piętnowanie tego typu zachowań – kampania społeczna; 

2. W roku 2008 zorganizowano 10 akcji pod kryptonimem „Pr ędkość” . Podstawowym 
celem przeprowadzonych działań było zmniejszenie ilości liczby zdarzeń drogowych, w 
których przyczyną zdarzenie była jazda z nadmierną prędkością oraz „spowolnienie” ruchu 
pojazdów na terenie powiatu sępoleńskiego, głównie na odcinkach dróg zagroŜonych 
zdarzeniami drogowymi. 

3. W roku 2008 zorganizowano 10 akcji pod kryptonimem „Pasy i foteliki” , w dwóch 
przypadkach miały one formę tygodniowych działań. Celem działań było skontrolowanie 
maksymalnej ilości kierujących, głównie we wskazanych w analizie punktach kontrolnych 
(miejscach zagroŜonych zdarzenia drogowymi) i ujawnianie wykroczeń polegających na 
niestosowaniu pasów bezpieczeństwa i fotelików dla dzieci. 

4. Działania „Truck” , których w roku 2008 przeprowadzono 3 miały na celu skontrolowanie 
maksymalnej ilości pojazdów związanych z transportem osób i rzeczy, ujawnianie 
przypadków naruszeń zasad dot. czasu pracy kierowców, ujawnianie przypadków 
nieprawidłowego stanu technicznego pojazdów związanych z transportem osób i rzeczy. 

5. W roku 2008 przeprowadzono ogółem 4 akcji pod kryptonimem „Niechroniony uczestnik 
RD” . Podstawowym celem tych działań jest poprawienie stanu bezpieczeństwa na drogach 
przede wszystkim wśród najsłabiej chronionych uczestników ruchu drogowego, tj. 
pieszych, rowerzystów i motorowerzystów. 

6. Ponadto w roku 2008 przeprowadzono 6 akcji na drodze krajowej 25. Jej celem było 
ograniczenie zdarzeń drogowych poprzez pełnienie słuŜby na wybranych odcinkach drogi 
krajowej oraz ujawnianie wykroczeń drogowych takich jak przekroczenie prędkości oraz 
nieprawidłowe wyprzedzanie. 

7. W okresie 10 m-cy 2008 roku przeprowadzono 20 akcji „Pr ędkość i alkohol – zero 
tolerancji dla osób naruszających przepisy ruchu drogowego”. Działania polegały na 
tym, iŜ na drodze krajowej 25 słuŜbę pełniły radiowozy z policjantami ruchu drogowego, 
natomiast w kaŜdej gminie na drogach powiatowych i gminnych słuŜbę pełnili policjanci 
ogniw patrolowych i dzielnicowi. 

8. Policjanci ruchu drogowego w roku 2008 prowadzili z dziećmi pogadanki i szkolenia na 
temat zasad bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Uczestniczyli w organizacji Turnieju 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, egzaminach na kartę rowerową, kontrolowali stan 
techniczny autokarów wycieczkowych. 

 
 
Po wystąpieniu p. PruŜyńskiego głos zabrał Przewodniczący RM pytając dlaczego według 
przedstawionej statystyki jest tak dobrze, a w rzeczywistości dzieje się tak źle na terenie 
naszej Gminy. Ostatnie wydarzenia sprowokowały samorządowców do zajęcia się tym 
tematem. Sami  mieszkańcy zadają pytania, co robi Burmistrz, Rada Miejska, by zapobiec 
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aktom wandalizmu. W wyjaśnieniu sprawy nie pomagają informacje publikowane w prasie 
mówiące o braku nocnych dyŜurów słuŜb mundurowych. Sprawiają one wręcz, Ŝe potencjalni 
przestępcy czują się bezkarnie. Powstaje zatem pytanie, co zrobić, jakie środki radykalne 
podjąć aby temu zapobiec. 
 
Kolejny mówca p. Dariusz Łosin przyznał, Ŝe faktycznie w okresie od 11 października do 12 
listopada było sześć zdarzeń dotyczących wybicia szyb, drzwi, podpaleń i kradzieŜy 
przewodu telefonicznego. Jednak informacje jakie posiada Policja nie wskazują, by zdarzenia 
te moŜna by łączyć. W dniu 20 listopada wyznaczono trzech policjantów z pionu 
kryminalnego do zajęcia się tymi zdarzeniami. JeŜeli chodzi o dyŜury nocne, to zapewnił, Ŝe 
takowe są choć naleŜy rozróŜnić stały dyŜur od słuŜby nocnej, bo są to dwie róŜne sprawy. 
Sam Posterunek Policji w Więcborku nie działa całodobowo, bo to oznaczałoby posadzenie 
trzech dodatkowych policjantów za biurkiem. W terenie zaś słuŜba taka jest. 
 
Przewodniczący RM ponownie zabierając głos uznał, Ŝe zdecydowanie naleŜy nasilić 
działania w celu ukrócenia przestępstw na naszym terenie np. notorycznie powtarzających się 
w tych samych miejscach kradzieŜy kabli telefonicznych w Sypniewie. 
 
Grupy przestępcze z reguły działają na obrzeŜach miasta i  czas przyjazdu policji do zdarzenia 
nie jest taki krótki, zatem wandale mają wystarczająco duŜo czasu, by dokonać przestępstwa i 
sprawnie oddalić się z miejsca przestępstwa – skomentował p. Łosin. Kontynuując 
wspomniał, Ŝe z uwagi na nie podpisanie przez gminy umowy z izbą wytrzeźwień w 
Bydgoszczy policjanci Powiatowej Komendy Policji sprawują 24 godzinny dozór policyjny 
nad osobami nietrzeźwymi, co dodatkowo ogranicza ilość patroli w terenie. Mówił teŜ o tym, 
ze Policja zwróciła się o wsparcie finansowe proporcjonalne do ilości mieszkańców danej 
gminy celem zabezpieczenia dodatkowych dyŜurów policyjnych.  
 
Przewodniczący RM stwierdził stanowczo, Ŝe nie moŜe być tak, by w momencie nie 
zabezpieczenia środków przez samorządy nie było moŜliwości właściwej ochrony ze strony 
policji. 
 
W dalszej dyskusji o głos poprosił sołtys Runowa pytając, czy prawdą jest, Ŝe Policja ma 
limity na paliwo. Pyta o to nie bez kozery, bo zdarza się, Ŝe wozy policyjne stoją w jednym 
miejscu od  czterech do pięciu godzin.  
 
Z kolei radny Waldemar Kuszewski uznał, Ŝe imponująco przedstawiają się statystyki jeŜeli 
chodzi o zatrzymanych nietrzeźwych, „100% wykrywalności, co przecieŜ jest oczywiste i nie 
ma co polemizować”. PrzecieŜ policja nie prowadzi statystyk ilu nietrzeźwych kierowców 
ominęło kontrolę. Zapytał teŜ na czym polegają słuŜby nocne / czy kontrolują one miasto i 
gminę, czy większy teren / i czy prawdą jest, Ŝe patrol nocny ma wyznaczone miejsca w 
których musi być o danej godzinie. 
 
Radna Barbara Bury odnosząc się do braków finansowych w Policji pytała, czy jest to moŜe 
spowodowane tym, Ŝe ministerstwo któremu ona podlega źle ocenia ich potrzeby. 
 
Radny Jerzy Urbaniak pytał , czy Policja posiada jakiś wypracowany sposób na 
dyscyplinowanie młodzieŜy powracającej z dyskotek.  
 
Z kolei radny Balcer poruszył kwestię sposobu w jaki policjanci przyjeŜdŜają na zgłoszenie 
przestępstwa tj. na sygnale, płosząc przy tym potencjalnych sprawców. 



 17 

 
Komendant ustosunkowując się do pytań radnych mówił , Ŝe dane przedstawione na sesji 
pochodzą od 2005 roku i jeŜeli w tym roku liczba przestępstw wynosiła 219 w 2006 – 258, w 
2007r. – 184, a w roku bieŜącym 194, to oznacza, Ŝe nie jest tak źle. Co zaś do wskazanej 
przez radnych niewłaściwej taktyki prowadzenia słuŜby, przyznał, Ŝe nic o tych 
nieprawidłowościach nie wiedział i moŜe je tłumaczyć jedynie tym, iŜ ponad 30% kadry 
policyjnej, to ludzie młodzi, którzy dopiero uczą się być dobrymi policjantami. Natomiast 
jeŜeli chodzi o paliwo, to nie ma limitów jest natomiast bieŜąca kontrola jego zuŜycia tj. 
sprawdza się,  czy nie odbiega ono znacznie w porównaniu do lat ubiegłych. Generalnie 
jednak bezpieczeństwo podobnie jak inne dziedziny gospodarki, objęte jest obniŜkami 
środków, a kwestie dotyczące pracy ministerstwa w tym zakresie są niestety poza jego 
zasięgiem. Problem zapewnienia ładu, podczas odbywających się dyskotek i po ich 
zakończeniu w więcborskim „Okrąglaku” jest opanowany i jak zapewnił jest on duŜo 
mniejszy niŜ ten z jakim zmagają się policjanci w sępoleńskim „Terminalu”. Kończąc 
apelował o wykazanie cierpliwości i danie czasu Policji na przeprowadzenie czynności w celu 
ustalenia sprawców zdarzeń przestępczych, jakie miały miejsce na terenie Gminy Więcbork.  
 
Radny Kuszewski powiedział, Ŝe w wypowiedzi przedmówcy nie znalazł odpowiedzi na 
pytanie, czy słuŜby nocne patrolują tylko teren miasta i Gminy Więcbork, czy teŜ większy 
teren. 
 
Pan PruŜyński odparł, Ŝe w ogniwie patrolowym jest czterech policjantów, jednak przez 
większość roku było ich tylko trzech, co niewątpliwie miało wpływ na mniejszą ilość patroli. 
Specyfiką pracy patroli są interwencje wyłącznie w terenie zdarza się więc, Ŝe w godzinach 
popołudniowych na Posterunku Policji nie ma nikogo. Patrole odbywają się wyłącznie na 
terenie Gminy Więcbork, choć moŜe się zdarzyć, Ŝe gdy zajdzie taka potrzeba, interweniują 
np. w Gminie Sośno. Dodał teŜ, Ŝe  rozlokowanie słuŜby w poszczególnych dniach moŜe być 
róŜne jak równieŜ, ze miejsca w których patrol ma postoje to miejsca o zwiększonym ryzyku. 
 
Radny Kuszewski ponownie zabierając głos powiedział, Ŝe pytanie odnośnie patroli zadał nie 
bez kozery. Zdarza się bowiem często, Ŝe policjantów na patrolu spotyka się w tych samych 
miejscach o tej samej porze. Prosił w związku z tym o przeanalizowanie, czy miejsce 
parkingu przy cmentarzu komunalnym jest aŜ tak waŜnym punktem, czy teŜ moŜe warto 
rozwaŜyć przeniesienie tego punktu w inny rejon, gdzie częściej mogą występować  zdarzenia 
o znamionach przestępczych. 
 
Obecny na spotkaniu p. Leszek Skaza prosząc o głos uznał, Ŝe w przedstawionej informacji 
Policji zabrakło wskazań odnośnie zapobiegania przestępczości tj. ilu przestępstwom udało 
się zapobiec, w tym w jakim stopniu inwigilowane jest środowisko przestępcze na terenie 
naszej Gminy. 
 
Takich statystyk Policja nie prowadzi poniewaŜ jest to trudne do zbadania, a kaŜdą sprawę 
traktuje się indywidualnie. Działania są jedynie prewencyjne – odpowiedział p. Łosin. 
 
Radny Tadeusz Mrozinski podkreślił, Ŝe p. Skaza poruszył istotny temat jakim jest prewencja. 
Kontrolowanie obiektów sportowych, kulturalnych, gdzie odbywają się róŜnego rodzaju 
imprezy masowe, przejazdy po osiedlach mieszkaniowych, to bardzo istotne działania o 
charakterze prewencyjnym powodujące, Ŝe potencjalni przestępcy czują się zagroŜeni. Dał teŜ 
przykład „działania munduru policyjnego” na pacjentów przewoŜonych do szpitala 
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psychiatrycznego. Prawda jest taka, Ŝe godziny pracy policjanta określa Kodeks Pracy, a 
pracuje on w warunkach takich jakie mu stworzono. 
 
Radny Waldemar Kuszewski powrócił do zagadnienia sprzedaŜy alkoholu osobom nieletnim i 
akcji prowokacyjnej jaką przeprowadziła Policja. Ubolewał, Ŝe pomimo złamania zakazu 
przez sprzedającego nie doszło do jego ukarania – sprawę umorzono z powodu braku 
znamion przestępstwa / transakcja przerwana, kwota nie nabita na kasę /. UwaŜał, Ŝe skoro 
podejmuje się takie akcje, to powinny być one skuteczne. 
 
W tym przypadku, jak wyjaśnił p. PruŜyński, akcja była przeprowadzona przez GKRPA, a 
Policja została jedynie o tym fakcie powiadomiona. JeŜeli chodzi o przerwanie transakcji o 
której mowa, to musiała ona być przerwana poniewaŜ osoba kupująca był pełnoletnia / 
wyglądała jedynie na nieletnią /. Całe to zdarzenie miało jedynie charakter prewencyjny i z 
tego co wie odbyło się spotkanie z właścicielami tych sklepów gdzie do wspomnianych 
zdarzeń doszło. 
 
Zwracam zatem honor Policji i chylę czoła przed jednostką, która tego dokonała – powiedział 
radny Kuszewski. 
 
Radna GraŜyna Sowińska jak powiedziała sprowokowana podziałem policjantów na mniej i 
bardziej doświadczonych prosiła o wyjaśnienie następujących kwestii: czy sytuacja, gdzie 
policja przyjeŜdŜa do domu w którym przebywa pijany opiekun bardzo nieletnich dzieci jest 
rzadkością oraz czy doświadczony policjant we wskazanej sytuacji zabiera nietrzeźwego ojca 
pozostawiając małoletnie dzieci bez opieki - ściślej, jaka powinna być właściwa procedura w 
takich przypadkach. 
 
Poruszony przez radną problem jest zdaniem Komendanta Łosina tematem trudnym. 
Szczegółowo zagadnienie to omawiano na spotkaniu Policji z pedagogami i 
przedstawicielami Ośrodka Pomocy w Sępólnie Krajeńskim. Niejednokrotnie zdarzają się 
sytuacje kiedy podczas interwencji pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej, czy Policja 
zastają w domu dzieci i pijanych rodziców. Podstawowym kryterium jakim wskazani się 
kierują, poza sankcjami prawnymi, jest przede wszystkim dobro dziecka. JeŜeli w bliskiej 
rodzinie są osoby gwarantujące dzieciom zapewnienie właściwej opieki, to pod takową one 
trafiają. W przypadku braku moŜliwości zapewnienia opieki dzieciom do lat siedmiu 
prowadzimy czynności wyjaśniające łącznie ze skierowaniem sprawy do Sądy Grodzkiego. 
JeŜeli natomiast chodzi o dzieci starsze jest problem istnieje problem z kwalifikacją chyba, Ŝe 
zachodzą okoliczności bezpośredniego zagroŜenia Ŝycia i zdrowia np. butla z gazem, poŜar, 
oparzenie. 
 
Czuję się bardzo mocno nie usatysfakcjonowana taką odpowiedzią – powiedziała radna 
Sowińska. Przytoczyła teŜ konkretnie sytuację której była świadkiem, gdzie o północy,  
doświadczony policjant wyprowadzający pijanego ojca, pozostawił małoletnie pięcio i 
ośmioletnie dzieci bez opieki, który uwagę radnej skwitował stwierdzeniem „a co ja mam 
zrobić”. Pytała zatem, jak ona jako obywatel powinna zareagować, chyba zadzwonić do 
Komendy Wojewódzkiej ze skargą na takiego policjanta. 
 
Nie znam tej sytuacji ale jest to niewątpliwie powaŜne uchybienie i jeŜeli radna pozwoli 
powrócimy do tego po sesji – odparł p. Łosin. 
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Radna Barbara Bury powróciła do problemu braku moŜliwości przewozu osób nietrzeźwych 
do izby wytrzeźwień pytając kto na komendzie bierze odpowiedzialność za zatrzymanych tam 
nietrzeźwych. Są to przecieŜ  często osoby dotknięte padaczką alkoholową, istnieje ponadto 
duŜe prawdopodobieństwo ich zachłyśnięcia.  
 
Pan Łosin wyjaśnił, Ŝe podejmowano próby rozwiązania problemu ulokowania zatrzymanych 
osób nietrzeźwych jednak koszty takiego przedsięwzięcia okazały się zbyt duŜe. Natomiast 
osoby  nietrzeźwe zanim trafią pod dozór policyjny poddani są konsultacji lekarskiej w celu 
uzyskania zaświadczenia kwalifikującego. 
 
Radny Piotr Węgrzyn prosił, by uczulić patrole policyjne na osoby spoŜywające piwo w 
sklepach. Proceder jest powszechnie znany, a złapanie na gorącym uczynku moŜe być 
skuteczną metodą wyeliminowania zjawiska. 
 
Jest to jedno z waŜniejszych zadań. W bieŜącym roku złoŜono pięć wniosków o ukaranie 
mandatowe, mandatów sześćdziesiąt dwa dla porównania w roku ubiegłym wystawiono tych 
mandatów czterdzieści sześć. MoŜna zatem stwierdzić, Ŝe reagowanie na  zjawisko większe.   
Odnosząc się do powyŜszego radny Kuszewski zadał pytanie, czy odpowiedzialność za 
spoŜywanie alkoholu w sklepie ponoszą równieŜ sprzedawcy, czy moŜna równieŜ ich ukarać 
mandatem. 
 
Nie – odaprł p. PłuŜyński, moŜna jednak wystąpić o cofnięcie zezwolenia - koncesji na 
sprzedaŜ alkoholu. 
 
Więcej pytań dotyczących poruszanej problematyki nie było zatem Przewodniczący RM 
zamykając dyskusję  podziękował przedstawicielom Policji za przekazanie wyjaśnień  
i informacji. 
 
Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej przedstawił Dyrektor MGOPS p. Tomasz Siekierka. 
 
Jest to projekt uchwały wprowadzający tekst jednolity Statutu. Naniesione zmiany mają 
charakter poprawek redakcyjnych, które nie wprowadzają jego merytorycznych zmian. Poza 
tym jego zmiana związana jest z rozszerzeniem zakresu działalności MGOPS tj. prace 
społecznie uŜyteczne, realizacja zadań wynikających z ustawy o funduszu alimentacyjnym 
oraz profilaktyka i rozwiązywanie problemów alkoholowych, a takŜe integracja osób 
uzaleŜnionych od alkoholu oraz przeciwdziałanie narkomanii. Nowy Statut dostosowany jest 
takŜe do aktualnego stanu prawnego. Forma obecnie proponowanego Statutu jest bardziej 
elastyczna, zawiera mniej szczegółów, co pozwoli uniknąć konieczności jego częstych zmian. 
 
Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do glosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
Ad. 9 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
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Zmiany budŜetu spowodowane są przede wszystkim zbliŜającym się końcem roku i 
koniecznością wstępnego rozliczenia  wszystkich dotacji przyznanych przez Wojewodę na 
zadania własne i zlecone oraz ostatecznym rozliczeniem funduszu socjalnego. 
Zmian dokonano na podstawie pisma Kujawsko Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w 
sprawie zwiększenia planu dotacji w rozdziale 80195 o kwotę 3.400,00 zł z przeznaczeniem 
na dofinansowanie pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych 
pracowników  oraz w rozdziale 85219 o kwotę 2.574,00 zł  przeznaczeniem na wypłatę 
dodatków  w wysokości 250,00 zł miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w 
pełnym wymiarze czasu pracy realizującego pracę socjalną. Pisma Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego Wydział finansów i BudŜetu w Bydgoszczy w sprawie zwiększenia planu 
dotacji  w rozdziale 85228 o kwotę 1.000,00 zł z przeznaczeniem na usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze a takŜe zmniejszenia planu dotacji w rozdziale 85212 
paragraf 2010 o kwotę 300.000,00 zł, w rozdziale 85213 paragraf 2010 o kwotę 2.600,00 zł i 
w rozdziale 85214 paragraf 2010 o kwotę 14.300,00 zł. Ponadto zmian dokonano na 
podstawie pisma MGOPS w Więcborku w związku z koniecznością wykorzystania w pełni 
środków zgodnie z bieŜącymi potrzebami oraz koniecznością zakupu zmywarki 
gastronomicznej dla świetlicy Środowiskowej w Więcborku zgodnie z zaleceniami Sanepidu. 
W dziale 852 rozdziale 85203 dokonano przesunięć pomiędzy paragrafami w celu zakupu 
wyposaŜenia pracowni oraz zakupu artykułów Ŝywnościowych. O kwotę 44.300,00 zł 
zwiększa się wydatki na zadania inwestycyjne na odwodnienie i utwardzenie ulicy Kościuszki 
w Więcborku. Pozostałe zmiany dotyczą przesunięć między rozdziałami w danym dziale 
celem lepszego wykorzystania środków paragrafami. Wprowadza się teŜ nowe zadanie 
związane z zwiększeniem wydatków w dziale 801 – Oświata i wychowanie w rozdziale 
80104 – Przedszkola w celu usprawnienia systemu odwadniającego w Przedszkolu Gminnym. 
 
Opinia komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 
 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie. 

 
 
Ad. 10 - 12 Projekty uchwal w sprawie gospodarowania mieniem gminy przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokali mieszkalnych stanowiących własność 
Gminy Więcbork. 
 
Uchwala dotyczy sprzedaŜy lokali przy ulicy Górnej i Wyzwolenia. Z wnioskiem o wykup 
lokali wystąpili ich główni najemcy tj. p. Eugenia Bzdaka i p. Wilewska Krystyna. 

 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonych w Więcborku przy 

ul. Mieczysława Wągrowskiego 
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SprzedaŜ w przetargu ustnym nieograniczonym dotyczy dwóch działek o powierzchni 276 m² 
kaŜda, połoŜonych na osiedlu Łopiennik. Wnioski o wykup złoŜyły: p. Barbara Kulawik i p. 
Gabriela Mikietyńska. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał, czy w uchwały nie musi być określone, iŜ sprzedaŜ 
nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. 
 
Tu Radca Prawny UM wyjaśnił, Ŝe kompetencja w tym zakresie naleŜy do Burmistrza, a zapis 
stwierdzający formę sprzedaŜy nieruchomości zawarty jest w uzasadnieniu do przedmiotowej 
uchwały. 
   
Pytałem, czy zapis taki nie powinien być w samej uchwale – dopytywał radny Kuszewski. 
 
Nie – odparł Radca Prawny UM. 
Więcej pytań nie było, zatem Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do 
głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
c) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w Więcborku obręb 2 
stanowiącej własność Gminy Więcbork. 
 
Z wnioskiem o kupno nieruchomości o powierzchni 0.0273 wystąpił p. Henryk Fertykowski. 
SprzedaŜ ma nastąpić w drodze bezprzetargowej celem poprawienia warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 
 
Pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Na sali  14 radnych 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/221/2008 RADY MIEJSKIEJ 
w WIĘCBORKU z dnia 13 listopada 2008r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości oraz poboru podatku w drodze inkasa – przedstawił Skarbnik Gminy p. 
Władysław Rembelski. 
 
Zmiana uchwały spowodowana jest faktem, iŜ róŜnicowanie stawek budowli wymaga 
akceptacji Urzędu Konkurencji i Konsumentów. Opodatkowaniem budowli podlegają 
podmioty prowadzące działalność gospodarczą – tym samym zastosowanie stawki 
preferencyjnej wymaga zastosowania reguł ustanowionych przepisami o udzielaniu pomocy 
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publicznej przedsiębiorcom. Zatem wprowadzenie takiej stawki musi być poprzedzone opinią 
UOKIK / czas jej uzyskania pół roku /, która z kolei musi być przedstawiona Regionalnej 
Izbie Obrachunkowej. Niniejszy projekt uchwały wywołano aby uniknąć publikacji 
poprzedniej uchwały RM w Dzienniku Urzędowym, a tym samym nie spowodować 
uszczerbku w dochodach Gminy. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję.     
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał, czy w momencie kiedy projekt uchwały trafiał pod 
obrady Komisji znany był stan prawny. 
 
Nie, dowiedzieliśmy się o tym dopiero wczoraj – powiedział Skarbnik. 
 
Chodzi o to czy istnieją regulacje prawne uniemoŜliwiające umieszczenie takiego zapisu bez 
wcześniejszych ustaleń z  Urzędem Kontroli i Konsumentów – pytał radny Kuszewski. 
 
Skarbnik odparł, Ŝe jest to sprawa dosyć trudna do wyjaśnienia. Moglibyśmy sprawę w 
Kolegium Odwoławczym wygrać ale w przypadku przegranej uchwała nie byłaby 
zrealizowana, bo nie zostałaby ona opublikowana w Dzienniku Urzędowym. Na dziś nie 
wiadomo, czy opinia UOKIK będzie potrzebna i, czy na terenie Gminy Więcbork powstaną 
budowle przekraczające moŜliwości udzielenia pomocy publicznej do 200 tys. EURO, 
zdaniem Skarbnika  nie ma co do tego pewności.  
 
Radny Kuszewski uznał, ze skoro są przepisy mówiące, Ŝe opinia UOKIK, to radni powinni 
być o tym poinformowani. Poza tym kaŜda uchwała zanim trafi pod obrady Komisji 
sprawdzana jest pod względem prawnym przez Radcę Prawnego i jeŜeli są jakieś uchybienia 
nie powinna ona trafić na posiedzenie Komisji. 
 
W tym momencie na obrady sesji wszedł mieszkaniec Gminy p. Tomasz Bracka. 
 
Odpowiadając przedmówcy Skarbnik powiedział, Ŝe nie jest to takie proste, dlatego, Ŝe ta 
informacja to jest taka niewiadoma .prawdopodobnie opinia ta w przypadku oddania budowli 
okaŜe się być niepotrzebna. RIO chce się zabezpieczyć na wypadek gdyby ta ulga 
przekroczyła moŜliwości ustawy „de minimis”. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
Ad.14 Plan Pracy Rady Miejskiej na 2009 rok przedstawił Przewodniczący RM p. Józef 
Kujawiak 
 
 
 
Po odczytaniu Planu Pracy Przewodniczący RM prosił radnych o zgłaszanie uwag i 
ewentualnych propozycji zmian. 
 
Radny Ireneusz Balcer zaproponował, by w planie w miesiącu wrześniu wprowadzić drugie 
spotkanie radnych z Sołtysami i Burmistrzem.   
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Przewodniczący RM  powiedział, Ŝe pierwsze spotkanie wyniknie z inicjatywy Rady 
natomiast drugie z inicjatywy Burmistrza Więcborka. Jednak jeŜeli jest taka wola i radnych i 
samego Burmistrza taki punkt w miesiącu wrześniu zostanie wprowadzony. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała, czemu ma słuŜyć analiza arkuszy organizacyjnych szkół w 
miesiącu czerwcu. Jej zdaniem jest to zdecydowanie za późno. 
 
Przewodniczący RM odparł, Ŝe nie podziela zdania radnej gdyŜ maju arkusz ten się dopiero 
tworzy, następują konsultacje Dyrektora BOOS z Burmistrzem i Kuratorium. Pewnych 
konkretów moŜemy dowiedzieć się dopiero w czerwcu. Natomiast prawomocny staje się on 
dopiero we wrześniu.  
 
 Radna Sowińska powiedziała, Ŝe moŜe zgodzić się jedynie w kwestii zapoznania się z 
arkuszem, ale miesiąc czerwiec, jej zdaniem, wyklucza moŜliwość jakiegokolwiek wpływu na 
jego zapisy. 
 
My chcemy się zapoznać z arkuszami – przyjmujemy tylko informację, nie musimy 
uczestniczyć w ich tworzeniu – odparł p. Kujawiak. 
Radny Jerzy Urbaniak zauwaŜył, Ŝe w miesiącu styczniu nie ujęto punktu w sprawie przyjęcia 
sprawozdań z działalności  Komisji RM. Prosił, by to uzupełnić. 
 
Radna Beata Lida powróciła do uwagi radnej Sowińskiej dotyczącej analizy arkuszy 
organizacyjnych oświaty, stwierdzając, Ŝe skoro radni mają tylko z nimi zapoznać, nie widzi 
uzasadnienia  by w ogóle dyskutować np. o nadgodzinach, czy etatach w oświacie. 
 
Pan Kujawiak zapytał zatem, czy radni powinni tak dalece ingerować w sprawy oświaty. 
Osobiście twierdził, Ŝe nie gdyŜ to naleŜy do Dyrektora BOOS i dyrektora szkoły.  
 
Nie mieszajmy się zatem do tych spraw – uznała radna Lida. 
 
Po tej wymianie zdań Przewodniczący poprosił o przegłosowanie propozycji włączenia się w 
tworzenie  arkuszy organizacyjnych w miesiącu maju.  
 

Za wprowadzeniem poprawki głosowało - 3 radnych 
Przeciwnych     - 8 radnych 
Wstrzymało się od głosu   - 2 radnych 

 
Następnie przegłosowano Plan Pracy RM. 
 

Za przyjęciem planu głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
 
Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
W pierwszej kolejności Burmistrz odpowiedział na interpelacje z sesji RM odbytej w 
dniu 13. 11.2008r. 
 
- Na ulicy Hallera wprowadzony jest całkowity zakaz zatrzymywania się pojazdów po obu 
stronach drogi. Zakaz ten często jest nie przestrzegany przez kierowców, Burmistrz 
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Więcborka wystąpi z pismem do Policji o wyegzekwowanie tego zakazu poprzez regularne 
kontrole drogowe. W momencie oddania do uŜytku parkingu przy ul. Wodnej, poczynimy 
kroki, aby auta stawiane przy bocznych ulicach od ul. Hallera zostały skierowane na ten 
parking, tak by rozładunek towarów mógłby tam się odbywać. 
 
- Po dokonaniu wizji w terenie dotyczącej sposobu umocowania ławek w mieście, 
stwierdzono, iŜ kilka ławek jest do poprawki / brak wypoziomowania stóp ławkowych /. 
Zostanie to wykonane do 10.12.2008r. Dotyczy to równieŜ ławki na placu zabaw przy ul. 
Słonecznej. 
 
- Na placu zabaw przy ulicy Słonecznej uporządkowano teren poprzez pograbienie liści oraz 
formowanie wierzchniej warstwy piasku. Do 10.12.2008r. zostanie załoŜony nowy regulamin 
korzystania z placu zabaw. Ponadto na odcinku od zakrętu do końca placu zabaw w terminie 
do końca czerwca 2009r. z bieŜących środków zostanie wykonany nowy chodnik. 
 
- W uzgodnieniu z sołtysem Pęperzyna planuje się zwołać zebranie wiejskie z prywatnym 
przewoźnikiem, w celu omówienia warunków ewentualnego przewozu osób. Po rozmowie 
telefonicznej przewoźnik wstępnie wyraził chęć uruchomienia dodatkowej linii przez 
Pęperzyn. 
 
- Przed dniem 1 listopada codziennie monitorowano teren ewentualnego parkingu dla 
samochodów na dzień wszystkich świętych. Z powodu złych warunków atmosferycznych / 
opady deszczu / postanowiono nie kierować ruchu na to miejsce. Z rana 1 listopada 
otamowano, w ten sposób by nikt tam nie wjeŜdŜał. Niestety w godzinach 
przedpołudniowych  nieznany sprawca zerwał taśmę, co spowodowało niekontrolowany 
wjazd niektórych osób. 
 
- Odnośnie oświetlenia wykonano kilka monitów do energetyki w Nakle o zajęcie stanowiska 
w tej sprawie. Obiecano, ze zajmą się w moŜliwie najszybszym dla siebie terminie. Ponadto w 
sprawie tej zwrócono się do energetyki w Nakle. 
 
- W celu rozwaŜenia propozycji radnej Bury wystosowano pismo do zarządcy drogi przy ul. 
Hallera / Zarząd Dróg Wojewódzkich w Tucholi /. 
 
- Powiększenie parkingu przy cmentarzu komunalnym przez wywóz ziemi od strony drogi 
wojewódzkiej Więcbork – Runowo, planuje się w roku 2009. 
 
W temacie zamiany działek z Nadleśnictwem Runowo, Burmistrz odczytał związaną z tym 
korespondencję. Cały problem polega na wycenie nieruchomości Nadleśnictwa znajdującej 
się za świetlicą w Zakrzewku. Do dzisiaj Nadleśnictwo broni się przed tą wyceną poniewaŜ 
jest to ugór obsadzony topolami, a na gminnej działce rośnie las sosnowy. Zatem moŜe 
okazać się, Ŝe  działka Gminna ma znacznie wyŜsza wartość. W związku z powyŜszym 
Gmina zamierza zwrócić się o dokonanie tej zamiany do Regionalnych  Lasów Państwowych. 
 
Następnie udzielił odpowiedzi na interpelacje z bieŜącej sesji. 
 
- W związku ze złoŜoną interpelacją zapozna się ze stanem sali gimnastycznej w Gimnazjum. 
 
-  W sprawie przejścia dla pieszych zostało juŜ wystosowane pismo do Zarządu Dróg. 
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- W chwili obecnej wykonana zostanie częściowa termomodernizacja  przy szkole 
Podstawowej w Więcborku w takim zakresie w jakim zobowiązują nas nakazy Nadzoru 
Budowlanego – na tyle mamy zabezpieczonych środków. JeŜeli zaś chodzi o  moŜliwości 
pozyskania na ten cel środków zewnętrznych, to poszukamy i takich moŜliwości, gdyŜ 
potrzeby w tym względzie są duŜe większe niŜ moŜliwości realizacji. 
 
- Według zapewnienia  Kierownika Referatu UM p. Fifielskiego jesteśmy do sezonu 
zimowego przygotowani / sprzęt + piasek /. Natomiast sugestia odnośnie umiaru w sypaniu 
chodników piaskiem zostanie przekazana. 
 
- Próba odwodnienia odcinka na trasie 12 Apostołów - Frydrychowo o ile pamięta była juŜ 
podejmowana, nie mniej w najbliŜszym czasie dokona się ponownej oceny tego miejsca.  
 
-W celu poprawienia widoczności Gmina wystąpi do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 
przyspieszenie wycinki zakrzaczeń. 
 
- Problem występujący na przystanku przy ulicy Powstańców Wielkopolskich i Sypniewie 
zostanie zgłoszony p. Szymonowi Landowskiemu, który na miejscu określi, co naleŜy 
poprawić.  
 
Radny Stanisław Schwartz powracając do sprawy przywrócenia połączenia autobusowego do 
Pęperzyna wskazał, Ŝe chodziło o to, by PKS rozwaŜył w ramach realizowanych połączeń, 
moŜliwość objęcia Pęperzyna pętlą przejazdów autobusów. 
 
Burmistrz odparł, Ŝe Dyrekcja PKS  stwierdziła, iŜ linia ta jest dla nich nierentowna więc nie 
widzi moŜliwości wznowienia tego kursu. Pozostał więc przewoźnik prywatny, który jest 
zainteresowany tematem. 
 
Ad. 16 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Piotr Węgrzyn wniósł, by handlujących przy markecie „Rolnik” skierować na 
targowisko miejskie. 
 
W wolnych wnioskach głos zabrał równieŜ mieszkaniec Więcborka p. Tomasz Bracka, który 
pytał, co ze złoŜonym przez niego wnioskiem w sprawie przywrócenia w Więcborku 
Komisariatu Policji. Podał tu przykład Mroczy gdzie od stycznia taka jednostka będzie 
funkcjonować . Zadał teŜ w związku z tym pytanie, czy mieszkańcy Więcborka muszą być 
naraŜeni na podpalenia, rozboje i sutenerstwo – on jako obywatel nie czuję się bezpiecznie. 
Przypomniał równieŜ o innym złoŜonym wniosku, a mianowicie o uruchomieniu przewozów 
pasaŜerskich PKP relacji Nakło – Chojnice do którego Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim 
ustosunkowała  się pozytywnie. Ponadto  akurat ten postulat zawarł p. Burmistrz w swoim 
programie wyborczym. 
 
Przewodniczący RM skwitował powyŜsze stwierdzeniem, iŜ bezpieczeństwo było tematem 
dzisiejszych obrad, a jeŜeli chodzi o przewozy, to Rada Miejska nie jest im przeciwna ale leŜy 
to w gestii PKP. 
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Radny Ireneusz Balcer prosił w imieniu mieszkańców Osiedla Piastowskiego zamieszkałych 
przy ulicy Łokietka o uwzględnienie sypania piaskiem i odśnieŜania sporej i stromej górki 
tam usytuowanej. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała o jakość wody w wodociągach w Więcborku oraz, kto 
wykonywał remont Sali Krajeńskiej MGOK. 
 
Burmistrz odpowiedział, Ŝe woda nie jest najlepszej jakości wg norm krajowych. Na dziś w 
samej hydroforni podjęto próbę znalezienia źródła skaŜenia. Ponadto dezynfekuje się wodę w 
poszczególnych ujęciach. Wodę poddano ponownemu badaniu i oczekuje się na wyniki. 
JeŜeli zaś chodzi o wykonawcę remontu Sali Krajeńskiej, to pytanie naleŜy skierować do 
Dyrektora Koziela. 
Będąc przy głosie zapewnił, Ŝe przyjrzy się bliŜej stoiskom handlowym usytuowanym przy 
ulicy Mickiewicza, a sprawę dotyczącą zapewnienia moŜliwości właściwej komunikacji 
podczas opadów śniegu na ul. Łokietka, przekaŜe właściwym słuŜbom Urzędu Miejskiego. 
 
Radny Józef Kosiniak wracając do tematu ocieplenia ściany budynku Szkoły Podstawowej w 
Więcborku wskazał, Ŝe Gmina Sępólno na ten cel pozyskała środki z zewnątrz, warto więc, 
by i nasza komórka podjęła taką próbę. Pytał teŜ, czy przewidywane jest uroczyste 
poŜegnanie byłej dyrektorki MGOK p. Wegner, która przez osiem lat pełniła tą funkcję. 
 
Współpraca z poprzednią dyrekcją MGOK nie układała się tak jak, by sobie tego Ŝyczył, więc  
takiej moŜliwości nie widzi – odparł Burmistrz. 
 
Radny Waldemar Kuszewski poddał pod rozwagę przyjrzenie się bliŜej firmom 
uczestniczącym w przetargach, bo nie zawsze cena ma odzwierciedlenie w jakości usługi. 
 
DuŜe remonty oparte są tylko na przetargach, gdzie głównym kryterium jest cena – 
odpowiedział Burmistrz i analizowanie rekomendacji danej firmy jest bez znaczenia w świetle 
obowiązujących przepisów. Samym remontem sali gimnastycznej zajmuje się Dyrektor 
BOOS i p. Zwiewka – Dyrektor Gimnazjum – dodał.    
  
 
Na tym zakończono obrady. 
 
 
Przewodniczący RM podziękował zebranym za przybycie i owocne obrady, po czym słowami 
„Zamykam obrady 27 sesji Rady Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
 
 
Prot.  
L. Halkiewicz, I. Mrozek 
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